
Fruits, 2016, vol. 71(4), p. 197-198
c© Cirad /EDP Sciences 2016
DOI: 10.1051/fruits/2016017

Available online at:
www.fruits-journal.org

InMemoriam

The demise of Norman E. Looney (24 March 2016), Past President of the Interna-
tional Society for Horticultural Science (ISHS), Past Chair of the Global Horticul-
ture Initiative (GlobalHort) and Principal Scientist Emeritus at the Pacific Agri-Food
Research Centre, Agriculture and Agri-Food Canada (AAFC), was sudden and un-
expected for the world’s horticultural community, since he was still travelling exten-
sively, and strong in body as well as young in his head.

Indeed, Norm always appeared strong, healthy and hardworking, never more happy than when faced with a new challenge.
After his exceptional scientific career at AAFC (over 75 publications in refereed scientific journals and over 75 popular or
miscellaneous publications, including 24 book chapters and conference proceedings), Norm decided to dedicate his energy to the
international community of scientists in horticulture; working for excellence was, however, not enough for him, when he realised
that horticultural science could not only generate knowledge, but wealth and prosperity in many parts of the world.

Therefore, Fruits has a lot of respect for Norm, not only for his exceptional leadership in horticultural science, and his unwa-
vering quest for scientific excellence, but also for his constant curiosity for others, exemplified by his late discovery of developing
countries, and his dedication after that in promoting horticulture as an agent of prosperity. Journey after journey, Africa changed
Norm, making him younger and more excited than ever by the role of the ISHS and GlobalHort. His last contribution, no longer
on temperate pomology, was a chapter of the book “Fruits, Vegetables and Tubers: Bountiful Resources for Achieving and Sus-
taining Food and Nutrition Security” [Chapter 3 of the 2016-published Routledge Handbook on Food and Nutrition Security; see
the reference in the New Books pages at the end of this issue].

Norm was always a strong supporter of Fruits and we are all, authors, reviewers, editors and publishers, very thankful
to him for his dedication and contribution to it, converting his values (scientific excellence and promotion of horticulture for
development) into practice as a rigorous editor of many articles. In this thankless and never-ending task of sharing knowledge
and wisdom, the world’s horticultural community misses him already and will try to follow his principles and his dreams.

Remi Kahane and Sisir Kumar Mitra
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La disparition de Norman E. Looney (24 mars 2016), ancien président de la Société internationale des sciences horticoles
(ISHS), ancien président de l’Initiative mondiale pour l’horticulture (GlobalHort), scientifique principal émérite au Centre de
recherches agroalimentaires du Pacifique, Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC), a surpris la communauté horticole
mondiale, car il voyageait encore fréquemment, aussi bien physiquement que jeune dans sa tête.

En effet, Norm est toujours apparu en homme solide, sain et dur à la tâche, même rarement plus heureux que devant un nou-
veau défi face à lui. Après une carrière scientifique exceptionnelle à AAC (plus de 75 publications dans des revues scientifiques
à comité de lecture et de plus de 75 publications de vulgarisation, y compris 24 chapitres d’ouvrages et actes de conférences),
Norm a décidé de consacrer son énergie à la communauté internationale scientifique horticole ; travailler pour l’excellence n’était
cependant pas suffisant pour lui, quand il a réalisé que les sciences horticoles pouvaient non seulement générer des connaissances,
mais aussi apporter bonheur et prospérité dans de nombreuses régions du monde.

C’est pourquoi Fruits est particulièrement respectueux de Norm, non seulement pour son leadership exceptionnel en science
horticole, pour sa quête indéfectible de l’excellence scientifique, mais aussi pour sa constante curiosité des autres, illustrée
par sa découverte tardive des pays en développement, et depuis, son dévouement à promouvoir l’horticulture comme facteur
de prospérité. Voyage après voyage, l’Afrique a changé Norm, le rendant plus jeune et plus motivé que jamais par le rôle
de l’ISHS et de GlobalHort. Sa dernière contribution n’est-elle pas, bien éloignée de la pomologie en pays tempéré, un chapitre
d’ouvrage embrassant les “Fruits, légumes et tubercules: des ressources généreuses permettant d’atteindre et maintenir la sécurité
alimentaire et nutritionnelle” [Chapitre 3 du Rootledge Handbook publié début 2016 sur l’Alimentation et la Sécurité Alimentaire,
voir la référence dans les pages Nouveaux Livres à la fin de ce numéros]?

Norm a toujours été un fervent partisan du journal Fruits et tous, auteurs, relecteurs, éditeurs, nous lui sommes très recon-
naissants pour son dévouement et son implication : la conversion de ces deux valeurs (l’excellence scientifique et la promotion
de l’horticulture pour le développement) dans la pratique d’un éditeur rigoureux. Dans cette tâche ingrate et sans fin de partage
de connaissances et de sagesse, Norm manque déjà à la communauté horticole mondiale qui s’efforcera de suivre ses principes
et ses rêves.
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